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ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  5. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  17.7.2019   V 18:00  HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno 7 členů ZO. 
Zastupitelstvo obce schválilo : 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Jaroslav 
Martinec a Ing. Martin Baláš. 
2) Program 5. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 5. zasedání ZO 
3. Schválení plnění usnesení ze 4.zasedání ZO 
4. Schválení směny a koupě části pozemkové 
parcely č.107/8 za část pozemkové parcely č.107/33, 
obě katastrální území Dolní Radechová 
5. Úprava rozpočtu-rozpočtové opatření č.5 
6. Informace 
7. Návrh usnesení 
3) Schválení plnění usnesení ze 4. zasedání ZO 
Na 4. zasedání ZO byl schválen finanční dar 
Českému svazu včelařů, z.s. Darovací smlouva byla 
podepsána 15.5.2019. Finanční dar byl poslán na 
účet 29.5.2019. Dále byla schválena obecně závazná 
vyhláška č.1/2019, kterou se stanoví části 
společného školského obvodu základní školy a 
obecně závazná vyhláška č.2/2019 o místních 
poplatcích. Vyhláška č.1/2019 nabývá účinnosti 
dnem 1.9.2019 a vyhláška č.2/2019 nabyla účinnosti 
patnáctým dnem po dni jejího vyvěšení na úřední 
desce, to znamená 23.5.2019. Dále bylo schváleno 
pořízení Změny č. 1 Územního plánu Dolní 
Radechová ve zkráceném postupu pořizování změny 
územního plánu a určený zastupitel Ing. Jan Michel k 
projednávání změny Územního plánu Dolní 
Radechová. Dne 9.7.2019 jsme obdrželi z Městského 
úřadu Náchod, odboru výstavby a územního 
plánování „Návrh obsahu změny č.1 územního plánu 
Dolní Radechová“. Cenovou nabídku nám projektant 
poslal ve středu 10.7.2019. Nakonec byla na tomto 
zasedání zastupitelstva obce schválena účetní 
závěrka Obce Dolní Radechová sestavená ke dni 
31.12.2018, účetní závěrka příspěvkové organizace 
ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavená ke dni 
31.12.2018, závěrečný účet obce za rok 2018 a 
rozpočtové opatření č.3.  
4) Schválení směny a koupě části pozemkové 
parcely č.107/8 za část pozemkové parcely 
č.107/33, obě katastrální území Dolní Radechová 
Vlastník sousední pozemkové parcely č.107/28, 
katastrální území Dolní Radechová má zájem o koupi 
části sousední pozemkové parcely č.107/8, 
katastrální území Dolní Radechová o výměře 52 m2 
ve vlastnictví Obce Dolní Radechová. Za tento 

pozemek Svatopluk Vojtěch ml. nabízí část 
pozemkové parcely č. 107/33, katastrální území 
Dolní Radechová o výměře 169 m2.  
Rozdíl ve výměrách je 117 m2 ve prospěch Obce 
Dolní Radechová. Tento rozdíl by byl vyrovnán tím, 
že obec uhradí geometrický plán na rozdělení 
pozemků, zajistí souhlas s dělením od stavebního 
úřadu, připraví smlouvu směnnou a kupní a uhradí za 
Svatopluka Vojtěcha případnou daň z nabytí 
nemovitých věcí.  
5) Úprava rozpočtu – rozpočtové opatření č.5 
Jakákoliv změna v rozpočtu nad částku 100.000,- Kč 
je nutná schválit zastupitelstvem obce ještě před 
podpisem smlouvy o dílo.  
Z důvodu předpokladu navýšení nákladů na garáž u 
haly, realizace nové kůlny u školy a upřesnění 
nákladů na opravu komunikací a chodníků je 
zapotřebí provést rozpočtové opatření. Starosta 
navrhl upravit rozpočet tak, že bude navýšen 
rozpočet na garáž u haly a budou do rozpočtu 
zahrnuty finanční prostředky na novou kůlnu u školy. 
Jedná se o rozpočtové opatření č.5. Rozpočtová 
opatření, která neschválilo zastupitelstvo obce byla 
v pravomoci starosty a jsou zveřejněna na webových 
stránkách obce.  
6) Informace 
Starosta nejprve informoval přítomné o akci „Žehnání 
praporu obce“. Na tuto akci bylo počasí přímo ideální.  
Uvedl, že s celkovým průběhem můžeme být 
spokojeni.  
Při této příležitosti poděkoval těm, kteří se na akci 
podíleli, a to všem zastupitelům obce, Miloši 
Jirmanovi za přípravu hymny, členkám sociální 
komise, Arch.Přibylovi a Simoně Michelové za pomoc 
při přípravě výstavy, Romaně Pacákové-Jirmanové 
za moderování a manželům Oulehlovým za pomoc 
při prodeji propagačních materiálů. 
Dále starosta podal informace o stavbách v Dolní 
Radechové a to: 
1. Oprava silnice I/14 
Oprava silnice I/14 v úseku od křižovatky na 
Červeňák po konec Dolní Radechové byla ukončena. 
Stavba je prozatím ve zkušebním provozu, není 
zkolaudována.  
2. Rekonstrukce veřejného osvětlení 
Proběhlo ve spolupráci s firmou Elektro-comp s.r.o., 
která prováděla pokládku kabelů NN. Propojení 
veřejného osvětlení nebylo s dostatečným 
předstihem připraveno, proto se stalo, že od pátku 
28.6. nesvítí po obci veřejné osvětlení. Okruhy jih a 
sever byly zprovozněny v pátek 12.7. Poslední část, 
okruh západ, by se měl zprovoznit nejpozději 
v pondělí 22.7. V rámci rekonstrukce byla odstraněna 
3 svítidla ze střech a vztyčeny nové sloupy se svítidly 
veřejného osvětlení.  
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3) Schválení plnění usnesení ze 4. zasedání ZO 
Na 4. zasedání ZO byl schválen finanční dar 
Českému svazu včelařů, z.s. Darovací smlouva byla 
podepsána 15.5.2019. Finanční dar byl poslán na 
účet 29.5.2019. Dále byla schválena obecně závazná 
vyhláška č.1/2019, kterou se stanoví části 
společného školského obvodu základní školy a 
obecně závazná vyhláška č.2/2019 o místních 
poplatcích. Vyhláška č.1/2019 nabývá účinnosti 
dnem 1.9.2019 a vyhláška č.2/2019 nabyla účinnosti 
patnáctým dnem po dni jejího vyvěšení na úřední 
desce, to znamená 23.5.2019. Dále bylo schváleno 
pořízení Změny č. 1 Územního plánu Dolní 
Radechová ve zkráceném postupu pořizování změny 
územního plánu a určený zastupitel Ing. Jan Michel k 
projednávání změny Územního plánu Dolní 
Radechová. Dne 9.7.2019 jsme obdrželi z Městského 
úřadu Náchod, odboru výstavby a územního 
plánování „Návrh obsahu změny č.1 územního plánu 
Dolní Radechová“. Cenovou nabídku nám projektant 
poslal ve středu 10.7.2019. Nakonec byla na tomto 
zasedání zastupitelstva obce schválena účetní 
závěrka Obce Dolní Radechová sestavená ke dni 
31.12.2018, účetní závěrka příspěvkové organizace 
ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavená ke dni 
31.12.2018, závěrečný účet obce za rok 2018 a 
rozpočtové opatření č.3.  
4) Schválení směny a koupě části pozemkové 
parcely č.107/8 za část pozemkové parcely 
č.107/33, obě katastrální území Dolní Radechová 
Vlastník sousední pozemkové parcely č.107/28, 
katastrální území Dolní Radechová má zájem o koupi 
části sousední pozemkové parcely č.107/8, 
katastrální území Dolní Radechová o výměře 52 m2 
ve vlastnictví Obce Dolní Radechová. Za tento 

pozemek Svatopluk Vojtěch ml. nabízí část 
pozemkové parcely č. 107/33, katastrální území 
Dolní Radechová o výměře 169 m2.  
Rozdíl ve výměrách je 117 m2 ve prospěch Obce 
Dolní Radechová. Tento rozdíl by byl vyrovnán tím, 
že obec uhradí geometrický plán na rozdělení 
pozemků, zajistí souhlas s dělením od stavebního 
úřadu, připraví smlouvu směnnou a kupní a uhradí za 
Svatopluka Vojtěcha případnou daň z nabytí 
nemovitých věcí.  
5) Úprava rozpočtu – rozpočtové opatření č.5 
Jakákoliv změna v rozpočtu nad částku 100.000,- Kč 
je nutná schválit zastupitelstvem obce ještě před 
podpisem smlouvy o dílo.  
Z důvodu předpokladu navýšení nákladů na garáž u 
haly, realizace nové kůlny u školy a upřesnění 
nákladů na opravu komunikací a chodníků je 
zapotřebí provést rozpočtové opatření. Starosta 
navrhl upravit rozpočet tak, že bude navýšen 
rozpočet na garáž u haly a budou do rozpočtu 
zahrnuty finanční prostředky na novou kůlnu u školy. 
Jedná se o rozpočtové opatření č.5. Rozpočtová 
opatření, která neschválilo zastupitelstvo obce byla 
v pravomoci starosty a jsou zveřejněna na webových 
stránkách obce.  
6) Informace 
Starosta nejprve informoval přítomné o akci „Žehnání 
praporu obce“. Na tuto akci bylo počasí přímo ideální.  
Uvedl, že s celkovým průběhem můžeme být 
spokojeni.  
Při této příležitosti poděkoval těm, kteří se na akci 
podíleli, a to všem zastupitelům obce, Miloši 
Jirmanovi za přípravu hymny, členkám sociální 
komise, Arch.Přibylovi a Simoně Michelové za pomoc 
při přípravě výstavy, Romaně Pacákové-Jirmanové 
za moderování a manželům Oulehlovým za pomoc 
při prodeji propagačních materiálů. 
Dále starosta podal informace o stavbách v Dolní 
Radechové a to: 
1. Oprava silnice I/14 
Oprava silnice I/14 v úseku od křižovatky na 
Červeňák po konec Dolní Radechové byla ukončena. 
Stavba je prozatím ve zkušebním provozu, není 
zkolaudována.  
2. Rekonstrukce veřejného osvětlení 
Proběhlo ve spolupráci s firmou Elektro-comp s.r.o., 
která prováděla pokládku kabelů NN. Propojení 
veřejného osvětlení nebylo s dostatečným 
předstihem připraveno, proto se stalo, že od pátku 
28.6. nesvítí po obci veřejné osvětlení. Okruhy jih a 
sever byly zprovozněny v pátek 12.7. Poslední část, 
okruh západ, by se měl zprovoznit nejpozději 
v pondělí 22.7. V rámci rekonstrukce byla odstraněna 
3 svítidla ze střech a vztyčeny nové sloupy se svítidly 
veřejného osvětlení.  
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3. Oprava chodníku 
V souvislosti s rekonstrukcí veřejného osvětlení a 
pokládkou kabelů veřejného osvětlení je prováděna 
oprava chodníku podél hlavní silnice od bývalého 
obecního úřadu po ulici Na Ohradě. Chodník je již 
hotový, zbývá ho převzít. 
4. Kůlna u školy 
Po dohodě s paní ředitelkou ZŠ a MŠ Veronikou 
Štěpánovou došlo k demolici stávající kůlny a byla 
zahájena stavba kůlny nové. Původní kůlna již byla 
v nevyhovujícím stavu, u střechy hrozilo, že na 
někoho spadne, na zdivu byly velké trhliny. 
V současné době je provedeno zdivo a bednění 
věnce. Stavba by měla být dokončena do konce 
srpna. 
5. Garáž u haly 
Před více než měsícem byla podána žádost o 
stavební povolení. Chybí ještě doplnit vyjádření 
hasičů a MěÚ Náchod, odboru územního plánování. 
Zahájení stavby je naplánováno na konec srpna, 
dokončení v listopadu.  
Nakonec starosta informoval o focení psů. Pověřil 
dceru Karolínu, aby obešla všechny majitele psů, 
vyfotila psy, provedla kontrolu známek a dalších 
poznávacích znamení psů.  
Při této příležitosti starosta připomněl, proč se 
provádí kontrola psů. Minulý týden se zaběhl pes 
Ravingerových a do dalšího dne trvalo, než se zjistil 
majitel psa. Pokud se zaběhne pes, měli by majitelé 
okamžitě telefonovat starostovi. 

7) Návrh usnesení 
Starosta požádal Ing. Martina Baláše, aby přečetl 
návrh usnesení a vyzval k hlasování. 
Zapsal: Jan Michel 19.7.2019 
 
ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  6. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  16.10.2019   V 18:00  HODIN 
V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO 
OBECNÍHO CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno 5 členů ZO, omluveni Martin Jošt, Tomáš 
Klikar. 

Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže 
“Rozkvetlá okna Dolní Radechové“ 
V 18:05 starosta přivítal přítomné a 
zahájil vyhodnocení soutěže „Rozkvetlá okna Dolní 
Radechové“. Informoval přítomné, že v letošním roce 
byl systém soutěže stejný jako v předešlých letech. 
Nejprve vytipoval přibližně 50 rozkvetlých oken a 
balkónů. Z nich pak bylo vybráno 24 nejlepších. Ta 
byla obodována pětičlennou komisí s tím, že nejlepší 
dostane 10 bodů, nejhorší 1 bod, ostatní 0 bodů. 
Starosta informoval, že v letošním roce byly výsledky 
velice vyrovnané, a tak soutěžící na 1. a 2. místě měli 
stejný počet bodů, na 3.místě o bod méně a na 4. 

místě o další bod méně. Následovalo vyhlášení 
výsledků, když bylo postupně oceněno 4.-10. místo, 
3. a 1.-2. místo. Nakonec byla, jako každý rok, 
vyhlášena zvláštní cena starosty. Nejlepší byli 
oceněni kvalitními moravskými víny, pamětními listy, 
rostlinkou vřesu a propagačními předměty obce. 
Starosta a místostarosta poděkovali všem, že díky 
jejich péči o květiny v oknech a balkonech dělají naši 
obec hezčí a doufají, že se bude v této soutěži 
pokračovat i příští rok. 
Poté starosta zahájil 6. zasedání ZO, přivítal 
přítomné a oznámil, že jsou zastupitelé 
v nadpoloviční většině, takže je zastupitelstvo 
usnášeníschopné.  
Zastupitelstvo obce schválilo : 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Tibor Jirman, 
Jaroslav Martinec. 
2) Program 6. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 6. zasedání ZO 
3. Schválení plnění usnesení z 5.zasedání ZO 
4. Revokování bodu č.4, usnesení ZO 5/2019 
5. Schválení směny a koupě pozemkové parcely 
č.107/54 za pozemkovou parcelu č.107/55, obě 
katastrální území Dolní Radechová 
6. Schválení smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby IV-12-
2018963/2 D.Radechová – KNN pro p.č.643/7 
7. Schválení smluv o zřízení věcného břemene na 
pozemky, ve kterých je uložen středotlaký plynovod 
8. Schválení darovacích smluv 
9. Schválení obecně závazné vyhlášky č.3/2019 o 
nočním klidu 
10. Rozpočtové opatření č.11 
11. Informace 
12. Návrh usnesení 
3) Schválení plnění usnesení z 5. zasedání ZO 
Na 5. zasedání ZO byla schválena směna a koupě 
části pozemkové parcely č.107/8 za část pozemkové 
parcely č.107/33, obě katastrální území Dolní 
Radechová. Protože došlo geometrickým plánem 
k upřesnění výměr, je nutné tento bod znovu schválit. 
Dále bylo schváleno rozpočtové opatření č.5.  

4) Revokování bodu č.4, usnesení ZO 5/2019 
Na zasedání zastupitelstva obce dne 17.7.2019 byla 
schválena směna a koupě části pozemkové parcely 
č. 107/8 o výměře 52 m2, katastrální území Dolní 
Radechová ve vlastnictví Obce Dolní Radechová za 
část pozemkové parcely č. 107/33 o výměře 169 m2, 
katastrální území Dolní Radechová ve vlastnictví 
Svatopluka Vojtěcha ml. Došlo k upřesnění výměr 
obou pozemkových parcel, u té ve vlastnictví obce 
místo původních 52 m2 na 49 m2 a u té ve vlastnictví 
Svatopluka Vojtěcha ml.  z  původních  169 m2 na 
170 m2. 
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5) Schválení směny a koupě pozemkové parcely 
č.107/54 za pozemkovou parcelu č.107/55, obě 
katastrální území Dolní Radechová 
Protože došlo k upřesnění výměr obou pozemkových 
parcel, je zapotřebí znovu schválit tento bod. 
Geometrickým plánem došlo k upřesnění výměr tak, 
že pozemková parcela č. 107/54 ve vlastnictví obce 
má výměru 49 m2 a pozemková parcela č. 107/55 ve 
vlastnictví Svatopluka Vojtěcha má výměru 170 m2. 
Rozdíl ve výměrách je místo původních 117 m2 nově 
121 m2 ve prospěch Obce Dolní Radechová. Tento 
rozdíl by byl vyrovnán tím, že obec uhradí 
geometrický plán na rozdělení pozemků, zajistí 
souhlas s dělením od stavebního úřadu, připraví 
smlouvu směnnou a kupní a uhradí za Svatopluka 
Vojtěcha případnou daň z nabytí nemovitých věcí.  
6) Schválení smlouvy o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby IV-12-2018963/2 D.Radechová – KNN pro 
p.č.643/7 
Z důvodu nové výstavby rodinných domů nad 
Lamkovými je nutné změnit přívod elektrické energie. 
Proto se bude měnit vrchní vedení NN umístěné 
mimo jiné i nad pozemky ve vlastnictví obce 
parc.č.777/5 a 777/6, katastrální území Dolní 
Radechová. Z tohoto důvodu je nutné uzavřít mezi 
společností ČEZ Distribuce, a.s. a Obcí Dolní 
Radechovou smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby. 
Jedná se o vrchní vedení vedené ze sloupu, 
umístěném na pozemku ve vlastnictví manželů 
Macháčkových z bytovky, vedoucí nad chodníkem a 
na druhé straně silnice krajnicí, opěrnou zdí a 
břehem pod Lamkovými.  
7) Schválení smluv o zřízení věcného břemene na 
pozemky, ve kterých je uložen středotlaký 
plynovod 
Již od roku 2012 starosta zařizuje smlouvy o zřízení 
věcného břemene ve kterých je uložen středotlaký 
plynovod na území obce Dolní Radechová a Babí u 
Náchoda. Uzavřít smlouvu chybí ještě s částí rodiny 
Širokých, Ing.Martinem Balášem z Dolní Radechové 
a Patrikem Macháčkem z Prahy. Nově je zapotřebí 3 
smlouvy o zřízení věcného břemene schválit 
zastupitelstvem obce. Starosta navrhl schválit 
smlouvy s rodinou Širokých a Ing.Martinem Balášem. 
Smlouva s Patrikem Macháčkem asi nebude 
uzavřena, protože P.Macháček se zřízením věcného 
břemene nesouhlasí. Starosta by rád ukončil 
uzavírání smluv o zřízení věcného břemene na plyn 
do konce roku 2019. 
8) Schválení darovacích smluv 
Obec každý rok přispívá finančně na provoz různých 
organizací. V letošním roce se jedná s SK Benfika 

Dolní Radechová, z.s., o příspěvek ve výši 20.000,- 
Kč a Oblastní charitu Červený Kostelec příspěvek ve 
výši 40.000,- Kč. Starosta informoval, že je zapotřebí 
každý finanční dar nad 20.000,- Kč schválit 
zastupitelstvem obce.  
9) Schválení obecně závazné vyhlášky č.3/2019 o 
nočním klidu 
Starosta přítomné informoval, že v minulém roce 
jsme schválili z důvodu neustálých stížností na rušení 
nočního klidu Obecně závaznou vyhlášku o nočním 
klidu. Protože byla tato vyhláška nastavena pouze na 
jeden rok, byly zde uvedeny konkrétní termíny 
společenských akcí, rozhodl se tuto vyhlášku zrušit a 
vydat novou obecně závaznou vyhlášku, kde již 
nebudou konkrétní termíny akcí, a proto tato 
vyhláška bude použitelná na několik let.  
10) Rozpočtové opatření č.11 
Z důvodu upřesnění nákladů na novou kůlnu u školy, 
opravu a nové veřejné osvětlení, kontejnery a nosič 
kontejnerů a na akci „Žehnání praporu“ je zapotřebí 
upravit rozpočet. Budou navýšeny rozpočty na kůlnu 
u školy, na opravu a nové veřejné osvětlení, rozpočet 
na kontejnery a nosič kontejnerů, na akci Žehnání 
praporu“. Finanční prostředky budou přesunuty 
z položky Požární ochrana – dobrovolná část 
(budovy, haly stavby) a z rozpočtové rezervy. 
Jedná se o rozpočtové opatření č.11. Rozpočtová 
opatření, která neschválilo zastupitelstvo obce byla 
v pravomoci starosty a jsou zveřejněna na webových 
stránkách obce.    
11) Informace 
Starosta nejprve informoval o průběhu stavby garáže 
u haly. V současné době probíhá vyzdívání štítových 
zdí a příští týden dojde k montáži vazníků. Do konce 
roku by měla být stavba dokončena. Dále starosta 
informoval o dokončení stavby kůlny u základní a 
mateřské školy. Ke stavbě silnice I/14 uvedl, že 
prozatím nebyla zkolaudována, protože chybí 
zábradlí na opěrné zdi v ulici U Tůně. Nakonec 
starosta poděkoval elektrikáři Petru Ptáčkovi a 
zaměstnanci obce Jaroslavu Martincovi za pomoc při 
opravě veřejného osvětlení.   
Dále starosta informoval o společenských akcích do 
konce letošního roku. První akcí je setkání rodáků, 
které se letos uskuteční v sobotu 26.10. ve 14.00 
hodin v hale. Druhá akce je zpívání u stromečku, kde 
by měla letos zahrát i kapela. 

12) Návrh usnesení 
Starosta požádal Jaroslava Martince, aby přečetl 
návrh usnesení a vyzval k hlasování. 
Starosta poděkoval všem za účast a pozval je na 
další zasedání zastupitelstva obce, které se 
uskuteční začátkem prosince. 
Zapsal: Jan Michel 17.10.2019 
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Ze stavby garáže u haly 

Ohlédnutí za akcí „Žehnání praporu obce“ 
I když jsou to již déle než 4 měsíce, nedá mi, abych 
se ještě jednou vrátil na stránkách našeho 
zpravodaje k akci „Žehnání praporu obce“.  
Kdo tam nebyl může jen litovat, protože v dějinách 
naší Dolní Radechové se podobná akce již nebude 
opakovat. Akce se uskutečnila v sobotu 22.června za 
přímo ideálního počasí, nebyla zima ani teplo.  
Akce měla proběhnout již minulý rok, ale z důvodu 
nedostatku času na přípravu, byla přeložena. 
Žehnání předcházela fáze příprav, kdy se několikrát 
sešli zastupitelé a řešili organizační věci. Bylo 
dohodnuto, že se z velké části zadá organizace této 
náročné akce, aby si to všichni občané Dolní 
Radechové mohli v klidu užít. Nakonec se ukázalo, 
že časově nejnáročnější byla příprava výstavy 
z historie obce.  
Pro přítomné byl připraven zajímavý program, když 
po úvodním slovu starosty a místostarosty 
následovalo žehnání praporu náchodským děkanem 
Zdeňkem Kubešem a módní přehlídka spolku Spona 
ze Suchého Dolu „Napříč stoletím“. Večer k tanci a 
poslechu zahrála skupina Ledvinstone. Celý den byly 
pro děti i dospělé připraveny různé atrakce. Ke 
zdárnému průběhu přispěla i moderátorka Romana 
Pacáková – Jirmanová.  
Organizátoři si pro návštěvníky připravili překvapení, 
když všichni členové zastupitelstva obce zazpívali 
dolnoradechovskou hymnu, kterou upravil Miloš 
Jirman. 
Na závěr bych rád poděkoval všem, kteří se na 
zdárném průběhu celé akce podíleli. 

 Jan Michel, starosta 

Setkání rodáků 
V sobotu 26.října se uskutečnilo 29.setkání rodáků 
z Dolní Radechové. Stejně jako loni se rodáci sešli 
v nových prostorách Sportovního a společenského 
centra – víceúčelové hale. Za drobný finanční 
příspěvek bylo zajištěno malé pohoštění. Po uvítání 
starostou si rodáci poslechli radechovskou hymnu. 
V tradici setkání rodáků se bude určitě pokračovat i 
příští rok, kdy by se měli rodáci sejít již potřicáté.  

ZPRÁVY ZE ŠKOLY A ŠKOLKY 
Vážení obyvatelé krásné obce Dolní Radechová, 
listí na kaštanu, který stojí na školním dvoře, krásně 
zezlátlo a děti se nám vrátily do školních lavic. Škola 
se částečně oblékla do nového kabátu (je 
vymalováno a chodby nazdobeny) a na školním 
dvoře stojí zbrusu nová „kůlna“ opatřená sedlovou 
střechou zejména proto, aby se nám kaštany koulely 
přímo na zem k nohám.  Je tu ale také 
z bezpečnostních důvodů, aby se starší děti 
nepropadly starou plechovou střechou přímo dovnitř, 
když o víkendech šplhají co nejvýše, aby kaštany 
srážely klackem.  A když už tu je řeč o dětech a jejich 
bezpečí, je potřeba také vyslovit prosbu. Pravidelně 
nacházíme střepy okolo pískoviště, z něhož je 
sejmutá ochranná plachta, tzn., že nejenže se někdo 
chová na pískovišti jako doma a neuklízí, ale někdo 
je také nezodpovědný. Nevadí mu zanechávat střepy 
okolo pískoviště, kde si hrají naši nejmenší.  Psí 
exkrementy rozseté po zahradě už jsou jen 
nepříjemným doplňkem. Úmyslně také někdo 
poškodil bočnice u schodů na klouzačku, proto je 
mimo provoz až do jara, kdy bude muset být 
opravena.  
A teď k lepším zprávám. Tento školní rok máme 
v plánu spoustu akcí, kterými hodláme dětem školní 
rok co nejvíce zpříjemnit. Začali jsme první den 
Malou školní poutí. Děti plnily disciplíny za drobné 
odměny a zároveň se také seznámily s novými 
učiteli. Mladší děti se v rámci hry porozhlídly po 
škole, všech našich učebnách a zákoutích.   
V měsících září – listopad realizujeme projekt 
s názvem: „Vytváření pozitivního klima školy a 
podpora zdravých vztahů mezi žáky – 19SMP01-
0021“. Ten nám umožní děti nejen vzdělávat v oblasti 
bezpečnosti a ochrany zdraví, ale také udělat něco 
pro hezké kamarádské vztahy v naší škole. Během 
měsíce září už jsme reagovali přednáškou 
„Bezpečnost na internetu“ na případy, které se stávají 
čím dál častěji. Dochází při nich k ohrožení dětí 
prostřednictvím sociálních sítí. Odborník z Dětského 
krizového centra Nomia Hradec Králové si s dětmi 
povídal o tom, co dělat a jak pomoci v případě, že se 
nejen dítě dostane do potíží. Po dohodě s Mgr. 
Miroslavem Bubeníkem (lektorem, psychologem a 
terapeutem) uveřejňuji jeho kontakt: 
onlineporadna@nomiahk.cz, kde lze hledat pomoc 
v jakékoli krizové situaci. Další částí projektu je 
realizace dvoudenního výletu do IQlandia a Českého 
ráje, který umožní dětem se lépe poznat a uzavřít 
nová kamarádství napříč ročníky. Už se moc těšíme 
a doufáme, že nám bude přát počasí. Krásný podzim 
přejí pedagogové ZŠ Dolní Radechová. 
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A co je nového ve školce? Spousta věcí. Po delší 
době máme plný počet dětí, ti nejmenší se rychle 
zadaptovali i díky předškoláčkům, kteří je mezi sebe 
hezky přijali a moc jim pomáhají. Za to bych chtěla 
poděkovat vám rodičům, kteří je tak dobře vedete a 
připravujete do života. Jsem vděčná, že jste vytvořili 
dobrou partu a že nám s novou paní učitelkou fandíte 
a vycházíte nám vstříc, že jste sdílní, otevření a 
chápaví.  
Když jsme u děkování, tak velký dík patří manželům 
Vojtěchovým, kteří nám zařídili nový dřevěný obklad 
v šatně jako dárek dětem. Šatničky máme téměř 
nové také díky veselému barevnému vymalování a 
novým sítím na obrázky dětí.  
Nová kůlna se stala skvělým úložištěm pro hračky i 
pedagogický materiál a dětem se moc líbí. Někdy si 
hrají i uvnitř ☺. Tím bych chtěla poděkovat i 
Jaroslavu Martincovi, že se snaží vyhovět našim 
prosbám o zařízení toho či tamtoho, i když má 
spoustu jiné práce. Moc se těšíme na zřízení nové 
branky, která zajistí větší bezpečí dětí.  
Co se týče našeho vzdělávání, budeme dál 
pokračovat s celoročním plánem „Rok s tradicemi“. 
Čekají nás činnosti spojené s tradicemi, několik 
divadélek, besed, tradiční plavecký kurz, tvořivé 
dílničky a besídky pro rodiče. A hlavně nás čeká, a 
v to pevně doufáme, spousta radosti, smíchu, 
společných chvil tvoření a povídání. Těší se paní 
učitelky z mateřské školy. 
Kolektiv ZŠ a MŠ Dolní Radechová 

RADECHOVSKÝ SPORT 
Nohejbal 
Krajský přebor mužů 
Letošní sezona se nám v celku vydařila, ve 
skupinových bojích jsme jenom dvakrát prohráli, což 
není špatné a skončili na celkovém třetím místě po 
základní části. V play-off jsme narazili, jako minulý 
rok na Zbečník, kde hrají převážně nohejbalisté z 2. 
ligy. Souboj byl velmi vyrovnaný, ale přesto jsme ho 
prohráli 2:0 na zápasy a věděli, že půjdeme hrát o 
třetí místo s klubem z Bohuslavic. Jelikož jsme 
skončili ve skupině lépe než Bohuslavice, začínalo se 
u nás. Doma jsme prohráli 2:4, což vypadá jako 
jednoznačný výsledek, ale všechny zápasy končily ve 
třetím setu 10:9. Jen jsme měli méně štěstí, než 
soupeř. O týden později jsme jeli do Bohuslavic, kde 
byl zápas velice vyrovnaný a až moc vypjatý. Došlo 
to tak daleko, že začali létat nadávky. Zápas se 
rozhodoval opět až ve třetím setu, který jsme 
prohráli, a proto také skončili stejně jako minulý rok 
na bramborovém místě (4:2 prohra).  
Letošní sezona byla hodně vyrovnaná. Chybělo málo 
a mohli jsme dojít až do vysněného finále. Příští 
sezonu by nás mohl posílit jeden hráč z Benešova, 
kde kopal 2. ligu Roman Kieler i s Patrikem Máslem 

ze Stavebky Náchod (okresu). Děkuji klukům za 
sezonu a příští rok nám přijďte fandit na Benfiku.  
Hráči krajského přeboru: Patrik Levý, Tomáš 
Mareček, Pavel Středa, Michal Pošepný, Michal 
Ducháč.  
Okresní přebor mužů  
V letošním roce se nám v okresním přeboru nedařilo. 
Náš hlavní smečař Patrik Máslo byl hodně pracovně 
vytížen a chyběl nám na hodně zápasech. To se také 
promítlo do našich výsledků. Úroveň okresního 
přeboru neustále roste a kdo nemá v týmu opravdu 
kvalitního smečaře, nemá šanci se umístit v horní 
polovině tabulky.  

Tabulka Krajského přeboru mužů po základní části 
    1. Peklo  10  7  3  43:27     19 
    2. Zbečník B  10  8  2  41:29     19 
    3. Dolní Radechová  10  8  2  40:30     19  
    4.     Bohuslavice  10   3  7  34:36     14 
    5. V.Petrovice  10  3  7  29:41     11 
    6. Horní Radechová  10  1   9  23:47      8 
      
Konečná tabulka Okresního přeboru mužů 
    1. Kounov 12 11  1  44:16     22  
    2. Zájezd 12  9  3  35:25     18  

 
 

    3. St.koup.Jaroměř 12  7  5  34:26     13    
6     4.     Jezbiny 12   6  6  34:26     12   
3 

 
    5. Jetřichov 12  5  7  32:28     10   

1     6. Stavebka Náchod 12  4   8  30:30      8   
1     7. Rasošky 12  0  12    1:59      0 

Volejbal 
Volejbalisté z důvodu marodky hráčů nemají 
přihlášenou okresní soutěž. Každé pondělí od 18.30 
probíhají tréninky v místní hale. 

Lední hokej 
Benfika Dolní Radechová v sezóně 2019-2020 projde 
velkou výměnou hráčského kádru. Skončilo 7 hráčů, 
kteří byli nahrazeni prozatím čtyřmi bývalými 
výbornými hokejisty. Bylo by dobré doplnit kádr ještě 
o jednoho nebo dva hráče.  
Benfika prozatím sehrála v hokejové lize amatérů 3 
mistrovská utkání se střídavými výsledky.    
Výsledky: 
Benfika   Dolní  Radechová – Wikov Hronov 6 : 4, HC 
Sršni Velké Poříčí 3 : 0, HC Elektroin 0 : 6. 

 SK Benfika Dolní Radechová, z.s.  
Sportovní klub jedná s pronajímatelem restaurace o 
provozu restaurace v zimním období. Prozatím bude 
otevírací doba omezena a je přislíbeno otevření 
restaurace do konce prosince. Poté bude zřejmě 
provoz přerušen do jarního období. Bližší informace o 
otevírací době budou vyvěšeny v restauraci a 
uveřejněny ve zpravodaji ke konci tohoto roku.  

 SK Benfika Dolní Radechová, Martin Jošt, Patrik 
Levý, Jiří Jirman, Jan Michel  
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době máme plný počet dětí, ti nejmenší se rychle 
zadaptovali i díky předškoláčkům, kteří je mezi sebe 
hezky přijali a moc jim pomáhají. Za to bych chtěla 
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Z HISTORIE OBCE
Pokračování z minulého čísla
Svod družstevního dobytka do kravína
Výstavba kravína postoupila toho roku tak daleko, že 
dne 26. října 1957 mohl být proveden svod dobytka. 
V kravíně byl umístěn zdravý hovězí dobytek a vepři, 
kteří byli přes léto chováni v opravené stodole Josefa 
Pinkavy č.p.38.
Vložení pamětních listů do mohyly padlých vojínů
V pondělí 28. října 1957 byly definitivně vloženy do 
mohyly padlých vojínů pod č.p. 44 péčí zvelebovací 
komise při místním národním výboru v Dolní 
Radechové pamětní listy a sice: pamětní list ze dne 
25.května 1922, jeho první dodatek ze dne 18.května
1936, druhý dodatek ze dne 27.května 1945 a 
dodatek třetí ze dne 28.října 1957, aby se tak na 
dlouhé časy v tomto památníku uchovaly paměti na 
pohnuté doby našeho národa.
Rozšíření členské základny našeho JZD
Už v roce 1957 bylo ve výborových a členských 
schůzích Vesnické organizace KSČ naší obce, jakož 
i ve schůzích našeho Jednotného zemědělského 
družstva, jednáno o rozšíření členské základny JZD 
v Dolní Radechové.
Družstevníci, kteří v roce 1957 hodně zkonsolidovali
naše družstvo, byli přesvědčeni o tom, že k rozšíření 
členské základny u nás dojít musí, aby družstvo 
přestalo být družstvem menšinovým. Obávali se však 
nových členů, které bude nutno převychovávat.
Ke dni 1.dubna 1958  byla členská základna našeho 
JZD rozšířena o tyto členy: Josefa Havla čp.26, 
Gustu Kaválkovou čp.18, Václava a Antonii 
Macháčkovou z Dolních Rybníků, Karolinu Celbovou 
čp.66, Josefa Pinkavu čp.1, Františku Balogovou 
čp.22, Josefa a Marii Prouzovou čp.50, Františku 
Cvrčkovou čp.4, Růženu Kubečkovou č.p. 43, Annu 
Jankovou č.p.87, Vincence Štěpánka čp.1, Martu a 
Annu Havlovou čp. 26.
Původní základna byla rozšířena o pozemky Václava 
Macháčka z Dolních Rybníků a dolnoradechovských 
čísel popisných: 1, 4, 18, 22, 26, 43, 50 a 87.
Družstvo přestalo být družstvem menšinovým. 
Přibylo členů, přibylo pozemků. Zůstal však 
nedostatek výkonných pracovníků, kterýmžto 
nedostatkem trpí družstvo od svého vzniku. Do 
družstva přes všecko usilování nevstoupilo ještě 6 
větších soukromě hospodařících zemědělců. Jejich 
zapojení do socialistického sektoru a přistoupení za 
členy našeho družstva zůstává úkolem pro příští rok.
Doplňovací volby do okresního národního výboru
V neděli dne 13.července 1958 byly u nás konány 
doplňovací volby do okresního národního výboru 
v Náchodě, jelikož se v něm uvolnilo místo zástupce 
naší obce, člena Jaroslava Másly č.p.44. Ze 
zapsaných voličů se k volbě nedostavilo 97 voličů. 

Jednalo se převážně o občany, kteří v den voleb 
nebyli v obci přítomni. Všechny odevzdané hlasy, tj.
518 hlasů, byly pro navrženého kandidáta Miroslava 
Žďárského. Průběh voleb byl dobrý, okrsková volební 
komise pracovala dobře.
Učitelský sbor
V roce 1958 sestával učitelský sbor naší národní 
školy z ředitele Vladimíra Bryksího a učitelky 
Miloslavy Kasnarové. Mimoto působila na zdejší 
škole jako vedoucí žákovské družiny naší školy 
vychovatelka Eva Rejtharová, rozená Rýdlová 
z Dolní Radechové.
V dalším čísle zpravodaje opět najdete pokračování 
z historie obce.

Děkuji všem autorům za příspěvky. Žádám další 
občany o příspěvky do zpravodaje. Nepodepsané 
příspěvky napsal starosta.
Obecní zpravodaj 2/2019, vydala Obec Dolní Radechová
Říjen 2019, počet výtisků 270,
Sestavil a graficky upravil Jan Michel
Určeno pro vnitřní potřebu obecního úřadu.
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